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Prvi potpredsednik Vlade Srbije i ministar spoljnih poslova Ivica Dačić izjavio je danas da je
šefica Kancelarije Evropske unije na Kosovu Natalija Apostolova informisala članice EU o
"velikim problemima" sa kojima se susreće Specijalni sud za zločine "OVK" na Kosovu.  

Tokom gostovanja na TV Pink, Dačić je naveo da je Apostolova tražila pomoć članica EU kako
se rad tog suda ne bi opstruisao na Kosovu, i podsetio da je Priština ranije tražila da se
Specijalni sud ukine u Hagu i da zaseda samo na Kosovu.

"Sada su dali neke amandmane kako bi se sud stavio van ustava, što znači van zakona - da se
ukine sud. Tražili su da u Vašingtonu (tokom razgovora predstavnika Beograda i Prištine) to
bude jedna od tačaka", rekao je Dačić.

Naglasio je da "sled događaja" ide ka tome da predsednik Kosova Hašim Tači bude uhapšen po
nalogu tog suda, i da to kako je rekao, dokazuje obelodanjenje optužnice.

Kazao je da je siguran da optužnicu nisu objavili Evropljani i napomenuo da je "na čelu tog suda
Amerikanac" te smatra da administracija SAD nije sebi mogla da dozvoli da sporazum o
ekonomskoj normalizaciji potpiše neko ko bi ubrzo bio uhapšen.

Govoreći o pitanju zaštićenih svedoka Specijalnog suda, Dačić je rekao da se ubistva tih osoba
događaju u zapadnim zemljama, a ne na Kosovu i da to govori da je reč o "organizovanim
zaverama i da neko to pomaže".

Ministar Dačić izjavio je i da brine činjenica što Evropska unija ne gradi autoritet na sprovođenju
onog što je potpisano Briselskim sporazumom.

On je rekao da Priština sada iznova postavlja uslove za realizaciju onog što je potpisano u
Briselu, a gde je garant EU, da će Zajednica srpskih opština biti formirana kada Srbija prizna
Kosovo.

"Zamislite da Ričard Grenel za sedam godina nekog upozorava da sprovode ono što je u
Vašingtonu dogovoreno. To američka administracija ne bi nikada dozvolila, EU je dozvolila
takav autogol. Priština je lupila šamar garantima Briselskog sporazuma", rekao je Dačić.

Navodi da je Priština uložila veliki napor da nađu zaštitnike u EU, ali američkoj administraciji, te
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da su bili nezadovoljni što je 18 zemalja povuklo priznanje.

Delegacija iz Beograda je u Vašingtonu, navodi, napravila dzentlmenski dogovor da se na
godinu dana stavi moratorijum na lobiranje na povlačenje priznanja, ali i da Priština ne raditi na
novom priznanju i da se ne kandiduje za ulazak u međunarodne organizacije.

"Samo četiri dana posle potpisivanja sporazuma ministarka spoljnih poslova takozvanog
Kosova poslala ministarki BiH pismo gde ih pozivaju da priznaju Kosovo jer je to rezultat
Vašingtonskog sporazuma. To pismo smo dali Grenelu i predsednik Vučić mi je rekao da je
Grenel zvao Hotija da mu je svašta rekao, da je to kršenje sporazuma", rekao je Dačić.

To što je otkazan tehnički dijalog Beograda i Prištine zbog karantina i korona virusa, Dačić kaže
da se mnogi pitaju da li je to prava istina i da li je to razlog otkazivanja sastanka.

"Može jedan čovek ili nekoliko ljudi da bude inficirano. To vam je kao kada bih ja rekao celo
ministarstvo spoljnih poslova ide u karantin. Mnogi se pitaju da li su to istinite vesti", naveo je
on.

Ministar je rekao da je promena vlasti u Crnoj Gori prilika da se normalizuju odnosi Srbije i Crne
Gore kao dve bratske države, dva bliska naroda. Rekao je da je opoziciji u Crnoj Gori, koja
posle izbora ima većinu, potrebno da preživi dolazak na vlast.

"Teško vlasti da preživi pad, ali i opoziciji da preživio dolazak na vlast, kada treba sa reči da se
pređe na delo", rekao je Dačić.

Komentarišući uzjavu Mila Djukanovića da neće podneti ostavku kao predsednik države, jer je
osvojio većinu, Dačić je rekao da to nije sporno, ali da je pitanje koliko bi sada osvojio glasova.

Za opoziciju kaže da je važno da preživi dolazak na vlast.

"Voleo bih da se ova istorijska prilika ne propusti. To znači da bi trebalo spustiti loptu, da se ne
barata sa stvarima oko kojih ne postoji saglasnost u pobedničkoj koaliciji, nego da se nađe
zajedničko rešenje poštujući izborne rezultate", naveo je on.

Važno je, navodi, da se što pre nađe " zajednički jezik" kako bi se što pre formirala vlada koja bi
mogla da sprovede politiku koja bi bila drugačija od politike Mila Djukanovića.

Podseća da je Milo Djukanović, kada je došao na vlast, bio je sekretar predsedvništa CK
Saveza komunista Crne Gore, da je tada zajedno Momirom Bulatovićem i Svetozarom
Marovićem, srušo tadašnje crnogorsko rukovodstvo i rekao" dosta je više da neko plaši
crnogorski narodnavodnom srpskom hegemonijom. Oni to rade da bi sačuvali vlast"

"U pravu je bio. Kritikovao je tadašnju vlast i rekao da su crnogorci ponosni na srpsko poreklo i
crnogorsku državnost. Apsolutno sam saglasan sa tim, ali kakav je put od tog njegovog
stanovišta i danas. U cilju spašavamnja te vlasti narušavani su odnosi Beograda i Crne Gore.
Stalno se govori da Srbija ima nešto protiv državnosto Crne Gore", rekao je Dačić.
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Na pitanje da li bi želeo da ostane ministar spoljnih poslova, Dačić je rekao da je to kao kada bi
ga neko pitao da li bi želeo da osvoji Ligu šampiona, ali je dodao da nema konačnih dogovora,
zaključio je ministar Dačić.
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